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Opvangcentrum voor vogels en wilde dieren (VOC) Merelbeke  -  Ondersteuning

Het voortbestaan van het Opvangcentrum voor vogels en wilde dieren in Merelbeke is 
bedreigd. Het voldoet niet meer aan de nodige vereisten. Het heeft o.a. een veel te 
krappe behuizing en te weinig dierenartshulp. Als de vzw tegen begin 2025 niet aan de 
vereisten voldoet, dreigt een definitieve sluiting. 

Het gemeentebestuur van Merelbeke trekt daarom middelen uit voor de aankoop van een 
stuk grond waarop het nieuwe VOC kan komen. Voor de financiering kijken ze ook naar 
andere overheden, zowel bovenlokaal als naar de omliggende steden en gemeenten.

Het VOC Merelbeke vangt jaarlijks 7000 wilde dieren op. Slechts 10% van de dieren 
komt uit Merelbeke zelf. Quasi alle andere dieren komen uit Gent en andere 
buurgemeenten. Diverse buurgemeenten gaven al aan bereid te zijn mee te helpen. 
Enkel met een gezamenlijke inspanning kan de toekomst van het VOC, dat een 
bovenlokale rol heeft, gegarandeerd worden.

Op Vlaams niveau is de bijdrage nog niet duidelijk. Al vernam ik wel dat er een positieve 
evolutie zit in gesprekken tussen het VOC en het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB), 
zodat het VOC zijn werking kan voortzetten. 

Gezien de bovenlokale werking van het opvangcentrum, vraag ik mij af op welke manier 
de Vlaamse overheid zal bijdragen aan de financiering van deze verhuizing.

1. Kan de minister informatie geven over de stand van zaken met betrekking tot de 
financiering van het opvangcentrum en of er plannen zijn om hierin te voorzien?

2. De Vlaamse overheid legt de regels op en legt een aantal verantwoordelijkheden bij 
de VOC’s. 

Is de minister daarom van oordeel dat de huidige Vlaamse ondersteuning onder de 
vorm van werkingssubsidies ten behoeve van maximaal 8500 euro verhoogd kan 
worden?

3. Is de minister van plan in ondersteuning in de vorm van een investeringssubsidie te 
voorzien, zodat het VOC professioneler te werk kan gaan?



BEN WEYTS
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

ANTWOORD
op vraag nr. 466 van 27 maart 2023
van STEPHANIE D’HOSE

1. Tot voor kort kregen erkende dierenasielen geen enkele structurele steun vanuit de 
overheid. In deze regeerperiode en op Vlaams niveau is hier eindelijk verandering in 
gekomen: de laatste jaren bouwden we een financieel ondersteuningsmechanisme 
voor alle erkende asielen uit. De voorwaarden zijn beperkt en de steun ondersteunt 
duidelijk de professionalisering. Volgens mijn informatie heeft het VOC Merelbeke 
deze steun in 2021 en 2022 aangevraagd en ook ontvangen. Tevens werd de 
(eenmalige) energiesteun door hen dit voorjaar aangevraagd en ontvangen. De steun 
voor het jaar 2023 zal vanaf 1 juni kunnen aangevraagd worden. 

2. U verwijst naar de regeling door mijn collega minister van Omgeving Zuhal Demir. 
Ik verwijs u met vragen over dit punt dan ook door naar haar.

3. Er is nu (nogmaals: voor het eerst) een structureel steunsysteem gecreëerd voor álle 
erkende asielen, dat professionalisering uitdrukkelijk ondersteunt en stimuleert. Ik 
verkies een structurele ondersteuning van alle asielen, gebaseerd op objectieve 
criteria, boven een ad hoc benadering van individuele instellingen. 


